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Felújított pályaszakasz átadó ünnepség 

 
A tavasszal 

elkezdődött, 

pályafelújításra 

vonatkozó 

közbeszerzési 

eljárás sikeresen 

lezárult. Az 

erdőgazdaságok 

közül elsőként az 

Egererdő Zrt.-nél kezdődhetett meg a 

felújítás, mert már előre kész terveik voltak.  

A pálya felújítása két ütemben zajlott, 

először a gyöngyössolymosi, majd a 

lajosházi szakaszon. A pályaszakasz 

felújítása 445 millió forintba került.  

Dr. Bitay Márton Őrs államtitkár az 

erdészet felelősségét emelte ki. Ahhoz, 

hogy kétszáz év múlva is legyen erdőnk 

ápolni, gondozni kell, összhangba kell hozni 

a természet és a társadalom érdekeit. Révész 

Máriusz kormánybiztos munkája szorosan 

összefügg az Egererdő Zrt-vel, kiemelte, 

hogy a legkreatívabb erdészet a közjóléti 

fejlesztésekben. Horváth László parlamenti 

képviselő beszédében megköszönte azt az 

összefogást (önkormányzat, Egererdő Zrt., 

kormány), amellyel megvalósult ez a 

fejlesztés: a Mátra az ország aranytartaléka, 

még sok kincs vár felfedezésre, fejlesztésre. 

Dr. Jung László az Egererdő Zrt. 

vezérigazgatója az 1900-as évek elején 

épült mátrai kisvasúthálózat eredeti 

funkciójáról szólt, amikor az erdőből 

kitermelt fát és más nyersanyagot szállította. 

A közúti fuvarozással megszűnt ez a 

szerepe, és a turizmus szolgálatába állt. A 

Mátravasút éves forgalma hetvenezer utas, 

ami indokolttá teszi a korszerűsítést, 

növekvő utasbiztonságot. Felújítanak nyolc 

vagont (öt zárt és három nyitott) és a 

szalonkocsit, emellett 3 db MK 48-as 

mozdony kap új, környezetkímélő motort, 

hogy ezzel hozzájáruljanak a Mátra 

turisztikai szolgáltatásának bővítéséhez, 

turisztikai attrakciójához. (A Zalaerdő Zrt. 

is támogatta a fejlesztést) 

November 30-án adták át a felújított 

pályaszakaszt. A gyöngyössolymosi 

Jánoska megállónál Dr. Bitay Márton Őrs, 

Révész Máriusz, Dr. Jung László és 

Horváth László vágták át a szalagot, ahol a 

Dr. Nagy Gyula Katolikus Általános Iskola 

diákjai nagyon kedves műsort adtak verssel, 

énekkel. Vonatra szállva a Szalajka – háznál 

volt a következő program, ahol Nagy 

Róbert, a TDM elnöke, 4 évszakos mátrai 

szeretettel köszöntötte a vendégeket, és 

elmondta, hogy az Egererdő az a TDM tag, 

akivel napi szinten együtt dolgoznak a 

Mátráért. 30 km erdei kerékpárútra van már 

meg az engedély, amelyből 10 km ki is van 

jelölve. Minden 10 km-nél szabadtéri 

kerékpár szervizt (megfelelő eszközökkel 

felszerelve) helyeznek el. Az elsőt a 

Szalajka-háznál, melyet ünnepélyesen fel is 

avattak ezen a napon. Tervben van az egész 

hálózatról: kisvasúttal, kerékpárúttal, 

szervizpontokkal jelölt térkép 

megjelentetése.  

A Szalajka-háznál Dudás Béla, a 

Mátrafüredi Erdészet vezetője az erdei 

iskola működését ismertette. Az Egererdő 

volt az első, aki erdei iskolaként 

minősíttette magát. 21 éve folyik a tudatos 

környezeti nevelés az erdei iskolában, 

miután az iskolák részérő felmerült ez az 

igény. A minőségi munka garanciája, hogy 

szakmailag felkészült és hozzáértő emberek 

vezetik az erdei iskolát: négy erdész 

technikus és Dudás Béla erdőmérnök, aki 

elmondta, hogy amikor  erdei létesítményt 

terveznek gondolnak arra is, hogy az 

szolgálja a nevelési program szabadtéri 

programját is. A Szalajka-háznál a fedett 

szín, filagória jól használható erre a célra, 

de már két alkalommal adott helyet a 

Muzsikál az Erdő rendezvénynek is. 

Az ünnepélyes átadást ünnepélyes ebéd 

zárta a Szalajka-házban, erdei menüvel 

(többek között vadragu leves, vargánya 

gombás szarvas pörkölt és más 

finomságok).  

Ez nem egy olyan hangulatú átadó/avató 

ünnepség volt, amire általában nem szívesen 

megyünk, hanem egy izgalmas, jó 

hangulatú kisvonatozás, ahol minden 

megállóban informatív beszámolók, 

programok voltak. A hibátlan szervezés 

Vígh Ilona kommunikációs és közjóléti 

vezetőt dicsérte            

 Rostás Gabi

Részönkormányzati hírek 
Elkészült a Parádi út aszfaltozásának I. 

üteme, ezzel egyidejűleg a Pálosvörösmarti 

úton kb. kétszáz méteren megújult a járda. 

Fontosnak tartottuk a beruházás során, hogy 

jó minőségű munkát végezzenek a 

kivitelezők. A Parádi úton, a vasút oldalán, 

új szegély lett építve. 

Ha még nincs is látható eredmény, attól 

még a háttérben sok dologgal foglalkozunk. 

Vannak olyan ügyek Mátrafüreden, 

amelyek megvalósítása nehézségekbe 

ütközik: ezek a problémák a 

versenyszférába tartoznak (bankautomata, 

gyógyszertár, trafik, élelmiszerbolt). 

Valamennyi bankkal felvettem a 

kapcsolatot, de a gyenge forgalomra való 

hivatkozással elzárkóztak a telepítésétől. A 

Mátra Szakképző Iskola is támogatta ezt a 

kezdeményezést a diákok miatt. 

Gyógyszertárakkal is tárgyaltam, de 

koncessziós okok miatt, a trafikokhoz 

hasonlóan, nem megoldható. 2015-ben egy 

pékséggel vettem fel a kapcsolatot, de végül 

a városban nyitott üzletet. Jelenleg egy 

üzletlánccal folytatok tárgyalást. A terület 

feltérképezése van éppen folyamatban. 

Remélhetőleg lesznek megoldások.  

Az Üdülősor aszfaltozására 2019-ben kerül 

sor. 

Örülünk, hogy újból van iskolája 

Mátrafürednek, ami egyértelműen a 

települést gazdagítja. 

Készülőben van a Mátrafüred fogadó 

tábla, amely a temetőnél lesz elhelyezve. A 

turistáknak, de a helybelieknek is lakatfalat 

állítunk. Tervezünk a parkban egy makettet 

a Benevárról, de szóba került Csíky Sándor 

szobra is. Szintén a parkban állítunk egy 

Mátrafüred feliratú oszlopot, amelynél 

fotózkodhatnak a turisták, de esküvők 

alkalmával is igénybe vehetik mátrai 

emlékként.  

Köszönöm egész éves figyelmüket, és 

áldott karácsonyi ünnepeket, boldog új 

esztendőt kívánok minden mátrafüredinek! 

 

 

Faragó Tamás, elnök 

   

 

Ásványgyűjtők XXX. Mátrai Találkozója 
November 4-én, gyönyörűséges 

napsütésben, közel 1500-an döntöttek úgy, 

hogy a vasárnapot a Mátra Szakképző 

Iskolában megrendezett ásványbörzén 

töltik. Közel húsz visszatérő és új kiállító 

mutatkozott be. 

Az Ásványok Háza kiállítása Közép-

Európa egyik legnagyobb 

magángyűjteménye. A tárlat Magyarország 

és a Kárpát-medence bányászati értékei 

mellett a világ számos tájáról közel 5000 

ásványt mutat be. Ebből a gazdag 

gyűjteményből hoztak ízelítőt a kiállításra. 

  Benei  Krónika 
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Dredor Dominik az iskola 9.C osztályos 

tanulója 7-8 éve foglakozik ásványokkal. 

Utána nézett forrásoknak, olyan emberekkel 

ismerkedett meg, akik tudtak neki ebben 

segíteni. Már vannak önálló, általa 

felfedezett lelőhelyei. Különböző 

ősmaradványokat, fosszíliákat hozott a 

börzére: algába ágyazódott csiga, faopálok. 

Gyöngyösön él, így főként a Mátrában 

fellelhető ásványokat gyűjti, de 

Szlovákiából hozott kalcedont, a 

Zemplénből jáspist, tűzopált, tejopált, 

mézopált, Pécs környékéről azuritot, 

Gyöngyössolymosról baritot. 2017-ben Az 

év ásványa a kvarc tematikus kiállítás 

keretében fél évig volt látható a kiállítása a 

Mátra Múzeumban. 

Dominik és a természet kézen fogva 

járnak: az ásványgyűjtés mellett tagja a 

Kékes Turista Egyesületnek, ahol jelzéseket 

fest, túrákat vezet kevésbé ismert és 

felfedezett mátrai utakon. Az Országos 

Kéktúra útvonalán 1164 kilométert 

teljesített. Több szakaszban járta be: hol 

egyedül, hol csapatban. 

A kiállításhoz minden évben 

hozzátartozik a művészet is: Göcsey József 

olajfestményei főként a természetet örökítik 

meg. 

Mátrafüredről Maya Péter méhészete 

mutatkozott be többféle mézkínálattal, 

virágpor granulátummal. 

A sikeres kiállítás szervezői Hanák 

Sándor és Misuta János voltak. 

(R. Gabi) 

 

Híradás – Egererdő Zrt 
Trófeamustra 

Vadászok és erdészek idén is a mátrai 

Nagy-Halmaj-réten gyűltek össze, hogy 

megtekintsék a 2018-as vadászati 

főszezonban elejtett gímbika trófeákat.  

A szeptemberi szép bőgést eredményes 

vadászatok kísérték, hiszen összesen 89 

szarvasbika kerülhetett terítékre. Az 

EGERERDŐ Zrt. területén sajnos 

aranyérmes bika nem került elejtésre, 

viszont 1 ezüst és 19 db bronzérmes bika 

trófeáját csodálhatták meg a vadászat 

kedvelői.  

Legnagyobb súlyú bika (8,46 kg) pont a 

rendezvény helyszínének is helyet adó 

Mátrafüredi Erdészet területén került 

elejtésre. A gímbikák átlagkora 5-6 év, ezek 

közül 3 db tíz éves, 45 db középkorú és 41 

db fiatal bika. Sajnos az állomány el van 

fiatalodva, így a fiatal bikák gyérítése a fő 

cél, mely a középkorú állomány kisebb 

arányú apasztását, tovább nevelését 

szolgálja, hogy pár év múlva ismét idős 

bikák mély hangjától legyen hangos az őszi 

erdő – mondta ifj. Nagy Károly vadászati 

előadó.  

A közelmúltat tekintve 2015 és 2016 

kiemelkedő eredményt hozott, melyhez 

viszonyítva idén kevesebb bika kilövése 

történt és kisebb átlagsúllyal. Ez 

valószínűleg a pétervásárai területek 

vadászati jogosultságának elvesztésével is 

összefügg, hiszen ezek az erdők korábban 

több érmes gímbikát neveltek, ahová 

szívesen látogattak külföldi vendégek is 

vadászati célból. 

Erdész szemmel 

Nagy szükség van az erdőben a 

csapadékra. A száraz talajon az ígéretes 

tölgymakktermés könnyen kiszáradhat és 

elveszti csírázóképességét. Ezért is több 

erdészetünknél folyt makkgyűjtés, hogy 

tároló helyiségekben, pincékben locsolással 

meg tudjuk őrizni a makk életképességét.   

A száraz idő sok fejtörést okoz az 

erdőművelő szakembereknek! Az 

EGERERDŐ Zrt. gazdálkodási területén 

jellemző hegyvidéki terepviszonyok miatt a 

gépi csemeteültetés szóba sem jöhet, csak 

kézi eszközzel, egyesével tudják elültetni az 

idős erdők helyére kerülő 1-2 éves 

csemetéket. A csemetekertekből ezrével 

érkező csemeték ültetése egy speciális 

eszközzel, ékásóval kerül be a talajba. Ez a 

munkafolyamat megfelelő minőségben 

nehezen végezhető ilyen száraz viszonyok 

között. Amelyik erdészet teheti, az az őszi 

csemeteültetést inkább tavaszra halasztja.  

 

Vígh Ilona 

kommunikációs és közjóléti vezető 

    

 

School for U 
Novák Edit és férje, Rózsa Dániel, tíz éve 

mátrafüredi lakosok. Sokat jártak a Mátrába 

túrázni. Egyre gyakrabban, már hetente, 

mígnem kinézték otthonuknak a Benehátat. 

Elsődleges szempont volt: benne élni a 

természetben. Már az építkezés folyamán 

csodájára jártak az épülő háznak, amiről 

gyorsan elterjedt, hogy ökoház lesz. Az 

alacsony energiaigényű lakóházat 

geotermikus energiával fűtik, hatalmas 

üvegfelületek vannak, így az éves fűtési 

költségük a meleg vízzel együtt százezer 

forintot tesz ki.  

Két gyermekük van: Lenke négy és fél, 

Erik pedig hétéves, akik a füredi óvodába 

jártak. Az óvoda családias légköre, kis 

létszáma, környezettudatos gondolkodása, 

természeti környezete vetette fel a 

gondolatot a házaspárban, hogy erre a 

szellemiségre épülve szükség lenne egy 

iskolára. Három évig érlelődött a gondolat, 

mígnem bérelhető ingatlanokat kezdtek 

keresni. Faragó Tamás, a részönkormányzat 

elnöke, a kezdetektől támogatta az 

elképzelést. 

Végül az Üdülősoron béreltek egy 

magántulajdonban lévő ingatlant, amelyet 

felújítottak, és október elejétől itt folyik az 

oktatás: körülötte tágas udvar, a kertben 

tölgyfák. Szeptember 3-tól október elejéig 

erdei iskola jelleggel működött az 

önkormányzati tulajdonú (egykor Csongrád 

megyei tábor) ingatlanban.  

Az iskolát a Jövő Oktatása Alapítvány 

működteti, melynek elnöke Novák Edit. Az 

itt tanuló gyerekek hivatalosan egy 

magántanulói csoport. Ezek a gyerekek 

szülői kérésre magántanulói státuszban 

vannak valamelyik környékbeli iskolában. 

Félévente vizsgáznak az anyaiskolában, és a 

mindennapjaikat a füredi iskolában töltik. 

Az oktatási törvény tankötelezettséget ír elő 

nem iskolalátogatási kötelezettséget, ez 

teszi lehetővé jogszerű működésüket. 

Arra a kérdésemre, hogy mik az 

elsődleges szempontok ebben az alapítványi 

iskolában, Novák Edit elmondta: célunk, 

hogy a nálunk tanuló gyerekek 

természetközeli környezetben, sok 

szabadban töltött mozgással töltsék a 

mindennapjaikat, a tanulást játékként, 

örömmel, tapasztalati úton éljék meg. A 

tehetségeket kiemelt figyelemmel 

támogatjuk. Elsődleges szempont, hogy 

gyerekeinkből kreatív és önállóan 

gondolkodni tudó felnőttek váljanak, akik 

magabiztosan mozognak a világban, 

egészségesen étkeznek, rendszeresen 

sportolnak, már gyerekként felelősen tudják 

használni a digitális eszközöket, vigyáznak 

környezetükre és nyelveket beszélnek. 

A riport során sokszor elhangzott, 

mennyire fontos, hogy a gyerekek egyéni 

adottságához igazodjon az oktatás, ezért is 

nincs tanrend. Azt erősítik, amiben 

ügyesnek, tehetségesnek mutatkozik egy 

gyerek. Mindenben rugalmasak: az órák 

hossza kötetlen, a tanrend személyre 

szabott. Az oktatás a Montessori 

metodikához hasonlítható, ahol a gyerek 

sokszor önállóan dolgozik, a pedagógus 

pedig a háttérből figyel.  

A korösszetétel vegyes, így a nagyobbak 

segítik a kisebbeket, miközben észrevétlen 

megtanulják a másik elfogadását is. Nagy 

hangsúlyt fektetnek a környezettudatos 

nevelésre, szelektív gyűjtésre, a minél 

kisebb ökolábnyomra. 

A gyerekek napi négyszer étkeznek, 

figyelembe véve az egyéni érzékenységet is. 

Novák Edit elmondta, hogy keresi a 

kapcsolatot a környékbeli termelőkkel, 

akikkel hosszú távú együttműködést tervez 

kialakítani (tej, hús, zöldség, gyümölcs). 

Aki többet szeretne megtudni az új füredi 

iskoláról megnézheti Facebook oldalukat 

School for U címen, vagy érdeklődhet a 

0630/205-60-65-ös telefonszámon. 

 (R.Gabi)

 (Néhány ötlet Novák Edittől, hogyan 

tudunk ötletesen vásárolni anélkül, hogy 

méter számra tekernénk le a boltokban kitett 

nylon csomagolóanyagot. Könnyű 

függönyből, terítőből praktikus szatyrokat 

készíthetünk, amibe mérni is tudjuk a kilós 

dolgokat. Kimért tejhez, tejfölhöz mosható 

befőttes üveget használhatunk. A kulacs 

kiváltja a műanyag flakont, kis helyen elfér. 
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Karácsony közeledik, ajándékozzunk 

környezettudatosan! Ami már gyárilag be 

van csomagolva, nem kell újra 

átcsomagolni, elég egy masni is az ünnepi 

hatáshoz, vagy egy toboz, fenyőág.  

Éljünk a most divatos szlogennel: 

No waste Christmas!) 

 

Martin ismét világbajnok 
A Benei Krónika figyelemmel kíséri 

Viktor Martin sikeres sportpályafutását.  

2013-ban adtunk első alkalommal hírt 

róla, amikor 16 évesen súlycsoportjában és 

korosztályában az Erőemelő 

Világbajnokságon 125 kg súly 

kinyomásával világbajnok lett. 2017-ben – 

ifjúsági kategóriában – Martin 205 kg-mal 

megdöntötte az addigi saját és az addigi 

világcsúcsot (ami akkor 190 kg volt). 

Ugyanabban az évben a Miskolcon 

megrendezett Világkupán újabb 

világcsúcsot döntött 207,5 kg-mal, amivel 

ismét a saját csúcsát (205 kg) döntötte meg. 

2018. szeptember 22-én az Egerben 

megrendezett világbajnokságon Martin már 

juniorként -140 kg-os kategóriában lett 

világbajnok. Október 19-én a Trnavában 

(Szlovákia) rendezett világbajnokságon 

junior kategóriában -140 kg-os 

súlycsoportban 215 kg-ot nyomott ki, 

mellyel világbajnok lett, és új világcsúcsot 

döntött. Ezzel abszolút 3. lett. 

Egerben és Szlovákiában 32 ország 

versenyzői vettek részt közel ezer 

résztvevővel. 

Az Európa Bajnokságnak 2019 májusában 

Magyarország ad otthont Tiszakécskén. 

Martin 220 kg-mal az EB cím megszerzését 

tűzte ki magának, amit az eddigi sikereit 

látva, meg is fog szerezni! 

(R.G.) 

 

„Muzsikál az erdő” – minőség, érték  
2018. november 19-én a 15 éves 

„Muzsikál az erdő” Minősítő Oklevelet vett 

át, melynek értelmében a „Muzsikál az 

erdő” rendezvénysorozat a „Minősített 

Fesztivál” címet viseli. Az oklevél átadó 

ünnepségre a Magyar Fesztivál Szövetség 

évadzáró konferenciáján, Budapesten került 

sor. Az oklevelet Márta István elnök adta át, 

átvette Szabó Lajos, a „Muzsikál az erdő” 

főszervezője, a Muzsikál az Erdő 

Alapítvány elnöke és Matúz Viktória, a 

Muzsikál az Erdő Alapítvány titkára. 

A minősítés folyamata egy külső 

szakember személyes jelenlétével valósult 

meg, szigorú szakmai szempontrendszer 

alapján. A minősítés egy országos, nívós 

védjegy, amely reprezentálja egy-egy 

fesztivál, rendezvénysorozat színvonalát, 

így a 15 éves munka elismerése, 

megerősítése a „Muzsikál az erdő” 

esetében. 

A fesztivált bárhol meg lehet rendezni, de 

sehol máshol nem lehet megrendezni, hiszen 

a fesztivál szervezőinek lelke találkozott az 

erdő lelkével. A fő cél a természet 

szeretetének erősítése a művészet erejével. A 

környezettudatosság fontosságának 

erősítése, a természet kincseinek 

megismertetése a résztvevőkkel. A szervezők 

olyan helyszíneket választottak ki, amelyek 

ismertek a turisták előtt, de olyan 

aspektusból mutatják meg azokat, amire 

mindenki rácsodálkozik. A fellépők 

válogatása, a szervezők lelkesedése új 

dimenzióban mutatja be az erdőt. – idézet 

Elekes Zoltán, a Magyar Fesztivál 

Szövetség alelnökétől, a „Muzsikál az 

erdő”-ről készített minősítő szövegből. 

Az országos elismerés új lendületet ad a 

szervezőknek, a megújulás rendezőelve az 

eddig kialakult szervezési elvek 

megőrzésével és a minőség további előtérbe 

helyezésével valósul meg. A „Muzsikál az 

erdő” résztvevői a jövőben is természetes 

léptékű valóságba érkeznek, melyben jól 

érezzük magunkat a családtagjainkkal, 

barátainkkal és új ismerőseinkkel együtt. 

A 2019-es évadban várjuk az 

érdeklődőket a „Minősített Fesztivál” címet 

birtokló „Muzsikál az erdő” 

rendezvényekre! Részletes információinkat 

megtalálják honlapunkon, a 

www.muzsikalazerdo.hu-n.  

Hiszen ha „Muzsikál az erdő”, akkor 

„jókedv, erdei értékek, művészetek, 

barátság, testi-lelki feltöltődés”! 

 

Muzsikál az Erdő Alapítvány 

 

Kiváló cím
Ismét a High-Tech Sportok Bázisa lett a 

legkiemelkedőbb mátrai turisztikai attrakció 

a térségben.  A kiváló címet a minőségi 

szolgáltatásairól ismert Bázis nem először 

nyerte el, 5 éve folyamatosan viszik a 

pálmát. A TripAdvisor szerint a legjobb 

mátrai turisztikai attrakció ebben az évben 

is a mátrafüredi High-Tech Sportok Bázisa. 

Ez azt jelenti, hogy az 5 éve folyamatosan 

élenjáró szolgáltató idén is a legjobb lett, s 

ezzel nemcsak a Mátrában, de hazai 

viszonylatban is győztes.  A kiváló értékelés 

ismételt elnyerése hátterében az ide 

látogatók maximális elégedettsége áll, ez 

alapján ebben az évben sem talált legyőzőre 

a komplex szolgáltatásokat kínáló Bázis.  

Két éve az általuk üzemeltetett 4 Évszak - 

Palóc Bistorant éttermet sem lehet 

megelőzni a saját kategóriájában. Mit is 

jelent ez a turisztikai elismerés pontosan?   

A TripAdvisor a világ legnagyobb és 

legismertebb turisztikai portálja, ami több 

mint 200 weboldalt hasonlít össze annak 

érdekében, hogy korrekt és széles körű 

tájékoztatást nyújtson az utazni 

szándékozóknak. A TripAdvisor olyan 

brand, amely a minőséget és a 

megbízhatóságot jelenti, hiszen több mint 

600 millió értékelés segíti az információra 

éhes turistát. A világ legnagyobb utazási 

oldala a beérkezett vélemények száma, 

minősége és az így kialakult rangsor alapján 

maga is kioszt különféle címeket, ezáltal is 

segítve a népszerű helyek marketing 

munkáját és aktivizálva a többieket arra, 

hogy maguk is a magas minőségű turisztikai 

címek elérésére törekedjenek. A 

TripAdvisor egy igazi sikersztori, 

csatlakozni hozzá és folyamatosan topon 

lenni ezen az oldalon nemcsak igazi 

szakmai kihívás, de igen nagy elismerés is. 

„Az elmúlt egy évben megduplázódott a 

TripAdvisor árfolyama, az emelkedés 

főként annak köszönhető, hogy az utazással 

kapcsolatos ajánlókat és kritikákat 

megjelentető honlapból származó bevételek 

dinamikusan emelkednek, úgy tűnik, a 

TripAdvisor üzleti modellje is 

működőképes.” – állapítja meg egy hazai 

szaklap.  Igaz ugyan, hogy a TripAdvisor 

sokkal inkább azon külföldi, 

Magyarországot megismerni vágyó turisták 

által használt, akiknek utazási döntéseit igen 

jelentősen befolyásolják az itt található 

értékelések, tartalmak, de egyre több 

belföldi turista is aktívan használja már az 

oldalt.  Jelentős eredmény tehát, ha egy 

szolgáltató a felső értékelési kategóriákba 

tud kerülni, még jelentősebb, ha tartósan ott 

is tud maradni. A HSB-nek ez a kiválóság – 

a múlt évekhez hasonlóan - idén is sikerült!  

Ocela Tibor  

Advent a Kékesen 2018 
Az ünnep összeköt!  

Ez volt a szlogenje a kilencedik 

alkalommal Kékestetőn - advent első 

vasárnapján - megrendezett ünnepségnek, 

melyet a Kékestető Nonprofit Kft. 

szervezett. 

Mindenkire gondoltak a szervezők, így 

unatkozó embert nem lehetett látni. 

Kézműves kirakodó vásár, vicces fotózás, 

célba dobás a Gyöngyösi Kézilabda Klub 

játékosaival, gyerekeknek mesejáték 

előadás. A két sztárvendég Szekeres Adrien 

és Szinetár Dóra volt. Horváth László 

parlamenti képviselő Wass Albert 

gondolatait foglalta köszöntőjébe: Isten 

minden embert szépnek lát. A szép és a jó 

sosem múlhat el az ember mellől. Holló 

Gábor atya megáldotta az adventi koszorút, 

és meggyújtotta az első gyertyát. Szólt 

advent jelentőségéről, amikor van lehetőség 

megújulni, hiszen ez a felismerés időszaka.  

 

(A szerk.)

http://www.muzsikalazerdo.hu-n/
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Vachott Sándor Városi Könyvtár - „Egy hely, ahová jó bemenni” 

 

A Matu babák premierje 
Az igazán mély barátságok gazdagítón és 

inspirálóan hatnak. Erről győződhettek meg 

azok, akik a gyöngyösi Vachott Sándor 

Városi Könyvtár december 7-ei programját 

választották, és eljöttek Gyenesné Barna 

Mariann és Molnár Tünde közös 

kiállításának megnyitójára. Rostás Gabi, aki 

elkötelezett abban, hogy a mátrafüredi 

alkotók méltó nyilvánosságot kapjanak, 

kiállítászervezőként ezúttal egy alkotópáros 

bemutatására vállalkozott. A ,,rendhagyó 

portré” jól sikerült, a Matu baba születése 

című tárlat, műfaját tekintve színes palettán, 

két kivételes ember nagyszerű vállalkozását, 

művészet iránti elhivatottságát, 

kézművességről vallott felfogását ismerteti 

meg.  

A művész soha nem a pillanatot örökíti 

meg, hanem az örök változásnak ad 

kifejezést és ezáltal tulajdonképpen a 

teremtés tanúja – fogalmazott a megnyitón 

Rostás Gabi, akinek szavaiból kiviláglott, a 

kiállítás szerzőpárosának személyes élete 

külön-külön is mennyire rímel erre a 

gondolatra. Mint kiderült, Gyenesné Barna 

Mariann tanult szakmája ügyvéd, de tudatos 

útkeresése elvezette az üvegfestés 

művészetébe. Kipróbált más festési 

technikákat is, az akvarellt és a pasztellt.  

Üvegfestményein a színek elosztása 

rendkívül harmonikus. Szinte minden témát 

feldolgoz: a természetet, egyházi témákat, a 

kedves mesealakokat. Mozaikszerű hatásra 

törekszik. Nagy hangsúlyt kapnak az erős, 

határozott kontúrok, árnyékolásból pedig 

csak annyit alkalmaz, amennyi a tartalmi 

megértéshez elengedhetetlen, szem előtt 

tartva, hogy az üveg anyagában rejlő 

szépségek érvényesüljenek.  

Mariann minden technikára nyitott, de az 

igazi szenvedélye az a festés, amihez 

mindig visszatér és ez az akvarell. 

Molnár Tünde hasonlóképpen izgalmas 

utat járt be. Az évek során több tanári 

diplomát is szerzett. A tanítás és a 

hétköznapi teendők mellett, a kevés szabad 

idejében mindig szívesen kézműveskedett. 

Miután egyre inkább az alkotás és az 

önkifejezés vágya kezdte uralni 

mindennapjait, úgy döntött, hogy feladja 

hivatását és „főállású” kézművesként 

valósítja meg elképzeléseit, éli 

mindennapjait. Sokféle technikában 

otthonos, s hogy éppen melyikkel alkot, az 

dönti el, hogy ötletéhez, tervéhez melyikre 

van szükség. Nincs kitüntetett technikája, de 

van egy anyag, amely különösen kedves 

számára, ez a textil: legyen az fonal, szövet, 

hernyóselyem.  

Gyenesné Barna Mariann és Molnár 

Tünde gyermekeik révén tíz évvel ezelőtt 

ismerkedtek meg, s a közös érdeklődésük 

nyomán kötöttek barátságot. Már évekkel 

ezelőtt megálmodták saját műhelyüket, 

amely 2017 őszén vált valóra. Azóta a 

TündériennArt alkotóműhelyükben alkotnak 

nap mint nap, s dolgoztak immár egy újabb 

közös álmon. Megtervezték a Matu babákat. 

A babák neve Mariann és Tünde nevéből 

kerekedett ki. A puha, újrahasznosított 

anyagból készült babák megtervezése után 

csakhamar újabb és újabb ötlettel 

jelentkezett a TündériennArt, hiszen a 

babák akvarell festményeken, naptárakon és 

meseillusztrációként is megállják a 

helyüket. A saját termék mellett már egy 

saját márka felépítése lett a cél. A puha, 

ölelni való bábuk a világ számos pontján, 

Európában, Dél-Amerikában is lelkes 

híveket szereztek maguknak. 

A programot Dencs Veronika hangszeres 

és Szuromi László verses produkciója 

keretezte.  

Rostás Gabitól a megnyitón, az alkotók 

megmutatása iránti elkötelezettségére is 

választ kaptunk. Mint mondta: nem 

találkozott még, és korábbi korokból sem 

olvasott olyan művészről, aki elmondhatta 

volna, hogy a mű elkészült. Mindig marad 

egy hiányérzet, nevezetesen a közönség 

részéről megnyilvánuló fogadtatás. Az 

alkotói folyamat azokkal az érzésekkel, 

gondolatokkal válhat teljessé, amit a 

szemlélőből kivált.  

A Rostás Gabi szervezte tárlatmegnyitók 

arra is hivatottak, hogy az alkotókat 

megajándékozzák a ritka élménnyel, azzal, 

hogy jelen lehetnek a mű és befogadó 

találkozásánál. A mátrafüredi újságíró 

szervezte kiállítások megnyitóin 

hagyomány, hogy néhány finom falat 

mellett, jóízűt beszélgetve, az emberek 

elidőzhetnek az alkotások előtt, egymás, 

illetve az alkotók társaságában. 

A szépszámú (közel 120) érdeklődőnek 

ezúttal sem kellett csalódnia: az adventi 

időszakban, a közelgő karácsonyt idéző 

hangulatban, a kiállított kerámiákban, 

kisplasztikákban, babákban gyönyörködve 

tölthettek el egy szép estét a könyvtár falai 

között. 

 
Morvai-Csath Róza 

 

 

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 
 

OTTHON CENTRUM 

Ingatlanközvetítés, hitelügyintézés. www.oc.hu; 0670/454-4940 

MIKULÁSJÁRAT A MÁTRAVASÚTON December 8-9-én Rudolffal 
utazhattak Mátrafüredre a gyerekek, ahol a Mikulás meglepetéssel, forró 

teával és közös fotózásra várta őket hajtányán.

KÓBORLÓ PIZZÉRIA 

Rendelésleadás a 20/488-57-68 vagy 37/320-244-es telefonszámon. 

Házhozszállítás! 

DIABETOLÓGIA 

Dr. Léman Gyöngyi főorvos. Belgyógyász, Diabetológus, Homeopátia és 

Hagyományos kínai orvoslás és Akupunktúra orvosa. Előjegyzés a 20/438-

2423 telefonszámon. 

ÚJ SZOLGÁLTATÁSOK 

Antal Éva női, férfi és gyermek fodrászata, Üdülősor 14. Telefonos 

egyeztetéssel: 30/447-8944 

Ildikó szabósága Béke út 4. Mérték utáni szabás, varrás, javítás, alakítás. 

Nyitva tartás H-P: 9.00-16.00, Sz: 9 .00-12.00. Szeretettel várok minden 

érdeklődőt! 30/454-2824 
Dóra masszázs, Béke út 4. (30/9835-607) 

VÁLTOZÁS 

A fogorvosi rendelő új telefonszáma: 0620/625-9224 

PIZZALAND 

Húszféle helyben sütött pizzák házhoz szállítással a Landor Büféből 12-22 

óráig: 0620/2610-544 

 

4 ÉVSZAK – PALÓC BISTORANT 
Nyitva: 11.30-21.00. Házhozszállítás (www.palocfutar.hu). Asztalfoglalás: 

20/4494444. Piano pillanatok minden pénteken és szombaton! 

TERMÉSZETGYÓGYÁSZAT 

Mozgásterápia, gyógyító torna, reflexológia /talpmasszázs/ 

Mátrafüreden! Betegségek megelőzésére, krónikus betegségek  

tüneteinek enyhítésére /emésztőszervi, mozgásszervi, légzőszervi stb./, 
rehabilitációra, fájdalomcsillapításra, relaxálásra. Igény szerint, házhoz 

megyek! (06-30/381-1772) 

EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
PostaNyugdíjPrémium (Most 300.000 Ft éves díjjal elindítható. Éves 

befizetései után 20% adójóváírás.) PostaÖrökhagyó (temetkezési célú 

folyamatos díjas életbiztosítás. 150000 Ft-tól akár 1000000 Ft-ig). 
PostaGyógyír (diagnosztizált daganatos megbetegedés esetén az Ön által 

választott biztosítási összeg erejéig (1, 2, 3 vagy 5 millió Ft) a felépüléshez 

anyagi támogatást nyújthat. Részletes tájékoztatás a postán. 
PostaSzemünkfénye (gyermekekről való gondoskodás) PostaNyugdíj 

Aranytartalék 20% adókedvezménnyel, PostaMozaik Megtakarítás, 

Utasbiztosítás, üdítők, édességek, elektronikus mobilfeltöltés. 

K ö v e t ke z ő  l a p z á r t a :  2 0 1 9 .  f e b r u á r  2 5 .  

A  B e n e i  K r ó n i ka  v a l a me n n y i  s z á má t  e l o l v a s h a t j á k  a z  O r s z á g o s  S z é c h e n y i  K ö n y v t á r b a n  é s  a  V a c h o t t  S á n d o r  

V á r o s i  K ö n y v t á r b a n !  
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Mátra 2006 Kft, Mátra Szakképző Iskola, Mátrafüredi Erdészet, Dr. Mózer Albert, Németh Gyula, Prompt ’94 Kft, SecondWind MKSE, Szobóczky Tamásné, 

dr. Szobóczky Zsófia 
Megjelenik 310 példányban Mátrafüreden, Mátraházán és Kékestetőn. 

 Elérhetőség: 06-30/28-48-176; ISSN 2062-5286; HU ISSN 2062-5294 (online) 

http://www.oc.hu/

